



Meeting with Senior Management of Agriculture and Agri-Food Canada (AAFC)

On September 7th, M. Mongeau and the General Manager presented Agrologists-Agronomes Canada to Senior Managers of AAFC in Ottawa. They were listened to with genuine interest and invited to pursue interactions with the department.

Ms. Mary Jean McFall, Chief of Staff, Minister's Office and Mr. Greg Meredith, ADM of Strategic Policy Branch were pleased to discover a national organization that can contribute agrology expertise on national initiatives pertaining to agricultural issues. They were also made aware of the Atlantic Network Project and how AAC supports 4 provinces to advance the profession in their region. Both managers recognized that professional agrologists are certainly key contributors to ensure the delivery of professional services to Canadian farmers. We are confident that this initial meeting will lead to the development of relationships with departmental officers and agricultural organizations and strengthen the position of professional agrologists nationally.

Agrology from Coast to Coast on the website

A new map is available on the AAC website. Web users can glean over each province to learn more about agrology. Go to <http://agrologistscanada.ca/about-agrology/> and click on any province to get the facts. It provides also a direct access to the website of each provincial institute.

Advancing the profession of Agrology in Atlantic Canada

With the support of the four provincial Institutes, the Atlantic Network Project is well underway. The steering committee started to work on September 12th with Simeon Roberts, management consultant from NS. The committee members are: Stéphanie Cormier, NBIA; Micheal D. Devanney, NSIA; Earl Pickard, PEIIA; and Gary Bishop, NLIA. Laurie Eagles, NSIA is the project lead, supported by AAC's General Manager. AAC signed a contribution agreement with NSIA to allow for the transfer of funds.

The main deliverable of this project is to create a three year plan for the improvement of the regulation of agrology and provide recommendations on the development of an Atlantic Agrology Network. The first step will be to review current processes and provide recommendations for harmonization of standards, specifically as it relates to the education entrance requirements.

Atlantic Agrology Workshop

Please note: The 2016 Atlantic Agrology Workshop has been rescheduled to December 6, 2016 at Four Points by Sheraton in Moncton. Full program will be available shortly on the AAC website.

Meeting with OAQ members

The General Manager of AAC explained AAC' mission and the projects that are underway on the national front to OAQ members (100) at their AGM on September 15 in Québec City. Many were surprised to discover that there is more than 10 000 agrologists in Canada, regulated under ten provincial institutes. Directors at the OAQ council were pleased to receive a report from AAC and will share the information with members in their region.



Rencontre avec la haute gestion d'Agriculture et Agroalimentaire Canada

Le 7 septembre, M. Mongeau et la directrice générale d'AAC ont été accueillis par les gestionnaires du ministère fédéral à Ottawa. Ils ont écouté avec un réel intérêt la présentation de nos objectifs et nous invitent à poursuivre nos échanges avec le ministère.

Mme Mary Jean McFall, Chef d'équipe, bureau du ministre et M. Greg Meredith, SMA-Direction générale des politiques stratégiques ont découverts une organisation nationale qui peut offrir une expertise en agronomie et participer à des initiatives nationales sur des enjeux agricoles. Ils ont aussi été informés du projet de Réseau d'agronomie de l'Atlantique où AAC appuie 4 provinces dans l'avancement de l'agronomie dans cette région. Nos interlocuteurs reconnaissent la contribution essentielle des agronomes face aux besoins des agriculteurs canadiens. Nous sommes confiants que ce premier échange permettra renforcer la position des agronomes au niveau national par le développement de relations avec les agents du ministère et les organisations agricoles.

L'Agronomie d'un océan à l'autre sur le site web

Une carte interactive est maintenant disponible à: <http://agrologistscanada.ca/fr/a-propos-de-lagronomie/>. Les internautes pourront en apprendre davantage sur l'agronomie dans chaque province. On peut aussi accéder directement au site web de chaque institut provincial.

L'avancement de la profession d'Agronomie en Atlantique

Depuis le 12 septembre, le comité directeur représentant les 4 provinces travaille avec Siméon Roberts, consultant en gestion de la Nouvelle Écosse. Les membres du comité sont : Stéphanie Cormier, IANB; Micheal D. Devaney, NSIA; Earl Pickard, PEIIA; and Gary Bishop, NLIA. Laurie Eagles, NSIA gère le projet, appuyée par la directrice générale d'AAC. Une entente de contribution a été signée entre AAC et NSIA pour permettre le transfert de fonds.

L'objectif principal est de créer un plan triennal pour l'amélioration de la réglementation de l'agronomie et offrir des recommandations pour la mise en place d'un réseau en Atlantique. En premier lieu, les processus existants seront révisés et des recommandations formulées pour l'harmonisation des normes, plus spécifiquement en lien avec les prérequis d'éducation.

Atelier d'Agronomie de l'Atlantique

Notez que cet atelier est reporté le 6 décembre 2016 au Four Points by Sheraton à Moncton. Le programme complet sera disponible sur le site web d'ici quelques jours.

Rencontre des agronomes de l'OAQ

La directrice générale a présenté AAC et ses réalisations aux 100 agronomes de l'OAQ présents à leur AGA. Plusieurs ont été surpris de découvrir qu'il y a plus de 10 000 agronomes au Canada, encadrés par dix instituts provinciaux. Les administrateurs de l'Ordre ont bien accueilli le compte-rendu des activités d'AAC et sont heureux de partager l'information dans leur région respective.